

This is an overview of the key rights of shareholders/unitholders invested in any of the collective investment undertakings (hereinafter “funds”) whose management company is DPAS. This overview is not exhaustive. Shareholders/unitholders are advised to review the relevant prospectus (or offering document) and, if need be, to seek information from their professional advisors.

- **Right to their Share of the Income:** shareholders/unitholders and participants have the right to receive their proportional share of the income (if any) of the sub-fund in which they are invested, under the conditions set out in the Prospectus (or Offering Document):
 - If they hold distribution shares or units, their share of the income will be distributed as a dividend (or interim dividend);
 - If they hold capitalization shares or units, their share of the income will be capitalized in favour of their shares or units.
- **Right to attend and vote at general meetings (for funds incorporated as a company only):** shareholders have the right to attend and vote in any general meeting of shareholders of the fund or the relevant sub-fund (or sub-funds) in which they are invested, under the conditions set out in the articles of association and the Prospectus (or Offering Document).
- **Right to request redemption:** shareholders/unitholders have the right to request redemption of their shares or units from the fund under the conditions set out in the Prospectus (or Offering Document).
- **Right to information:** shareholders/unitholders have the right to receive or request certain information regarding the fund or sub-fund in which they are invested, as set out in the Prospectus (or Offering Document).
- **Right to protection of his personal data:** shareholders/unitholders have the right to the protection of their personal data in accordance with the Personal Data Protection Charter available at www.dpas.lu (“Investor information” section).
- **Right to file a complaint:** shareholders/unitholders have the right to file a complaint in accordance with the Complaints Handling Procedure available at www.dpas.lu (“Investor information” section).

Voici un résumé des principaux droits des actionnaires/porteurs de parts investis dans tout organisme de placement collectif (ci-après désigné « fonds ») dont DPAS est société de gestion. Ce résumé n'est pas exhaustif. Les actionnaires/porteurs de parts sont invités à consulter le prospectus (ou document d'émission) pertinent et, si nécessaire, se renseigner auprès de conseillers professionnels.

- **Droit à leur part de rendement** : les actionnaires/porteurs de parts ont le droit de recevoir une part proportionnelle du rendement (si disponible) du fonds ou compartiment dans lequel ils ont investi selon les conditions décrites dans le prospectus (ou document d'émission) :
 - S'ils ont des actions ou parts de distribution, leur part de rendement sera distribuée sous forme d'un dividende (ou dividende intérimaire) ;
 - S'ils ont des actions ou parts de capitalisation, leur part de rendement sera capitalisée au bénéfice de ces actions ou parts.
- **Droits de participer et de voter aux assemblées générales** (pour les fonds constitués sous forme de société uniquement) : les actionnaires ont le droit de participer et voter à toute assemblée générale d'actionnaires d'un fonds ou compartiment dans lequel ils ont investi, selon les conditions décrites dans les statuts et le prospectus (ou document d'émission).
- **Droit de demander le rachat** : les actionnaires/porteurs de parts ont le droit de demander le rachat de leurs actions ou parts du fonds ou compartiment conformément aux conditions décrites dans le prospectus (ou document d'émission).
- **Droit à l'information** : les actionnaires/porteurs de parts ont le droit de recevoir et demander certaines informations concernant le fonds ou compartiment dans lequel ils ont investi, comme indiqué dans le prospectus (ou document d'émission).
- **Droit à la protection des données personnelles** : Les actionnaires/porteurs de parts ont le droit à la protection de leurs données personnelles conformément à la *Personal Data Protection Charte*, disponible sur www.dpas.lu (section « *Investor information* »).
- **Droits de déposer une plainte** : les actionnaires/porteurs de parts ont le droit de déposer une plainte conformément à la *Complaints Handling Procedure* disponible sur www.dpas.lu (section « *Investor information* »).